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1. Marts   2016                                                                                                     UPA 2016/64 

 

I henhold til § 36 stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 

forslag til forespørgselsdebat: 

 

Forslag til forespørgselsdebat om hvorvidt der er behov for ændring af Inatsisartutlov 

nr. 16 af 3. december 2012 om pædagogisk udviklende tilbud til børn i førskolealderen.   

Hvorledes kan man lette for ledernes omfattende administrationsarbejde i børnehaver 

og vuggestuer ? 

(Medlem af Inatsisartut Anthon Frederiksen, Partii Naleraq).  

  

Begrundelse: 

Det er forståeligt at ledere i nogle børnehaver og vuggestuer må afsætte tid til omfattende 

administrationsarbejde, hvorfor der må sættes spørgselstegn ved, om pædagogisk udviklende 

tilbud til børn i førskolealderen kan opfyldes tilfredsstillende ?  

 

Det forekommer jo klart, at der er behov for ledernes mere delagtighed i arbejdet med børn  

børnehaver og vuggestuer, såfremt børnene skal sikres bedst mulig pædagogisk udvikling i 

børnehaver og vuggestuer.  

 

I henhold til § 4 i ovenomtalte lov skal Naalakkersuisut føre overordnet tilsyn med 

pædagogisk udviklende tilbud til børn i førskolealderen.  

 

Det er desværre en beklagelig kendsgerning, at nogle børn udsættes for aldeles uacceptable 

seksuelle overgreb og omsorgssvigt, hvorfor der også er behov for at danne grundlag for 

bedst mulige rammer for institutionsarbejdet i børnehaver og vuggestuer samt igennem 

lovgivningen.  
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I lyset af manglen af uddannet pædagogisk arbejdskraft mener vi, at lederne i børnehaver og 

vuggestuer må kunne udnytte deres uddannelse fuldtud, såfremt det søges at børnene 

prioriteres i institutionsarbejdet, hvorfor administrationsarbejdet bør overdrages til 

kontorpersonale ?  

 

Derfor fremsætter jeg hermed forslag til forespørgselsdebat til Inatsisartut om tilpasning af 

ovenomtalte lov ikke er på tide at tilpasse, således at lederne i børnehaver og vuggestuer kan 

lettes for det massive administrationsarbejde i institutionerne.  

 

Jeg håber at vi alle kan prioritere, at børnene fra færste færd prioriteres i institutionsarbejdet, 

således at bedst mulige psykisk og fysisk udvkiling kan tilvejebringes. Og som formanden for 

Naalakkersuisut i sin nytårstale dels klart udtrykte kommer året 2016 til at være børnenes år. 

Dette bakker vi 100 % op om og ønsker også at deltage for at sikre bedst mulige udfald for 

børnene.  

 

Jeg spørger derfor også Inatsisartut om der er mulighed for at danne rammer for i førnævnt 

lov om at indarbejde lovgrundlag for administrativ medarbejdere i børnehaver og vuggestuer, 

for at sikre børnene bedst mulige pædagogisk udvikling ?  

 

Forslag til Inatsisartutudtalelse: 

Naalakkersuisut opfordres til at være årvågen overfor kontinuerlig tilpasning af lovgivningen 

for at sikre børn bedst mulige vilkår og udvikling. 

 

 


